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munikace, zeleň a vše ostatní, co možná 
už většina z nás vnímá jako naprostou 
samozřejmost, ale za čím jsou ve skuteč-
nosti schovány tisíce hodin práce.

Když o tom teď tak přemýšlím, možná 
jsou naše předsevzetí stejně „přísná“ 
jako ta s těmi shozenými kily, která jsem 
si dříve dávala. Pokud si ale budeme dá-
vat cíle příliš nízko, nedosáhneme tam, 
kam v duchu míříme.

Vážení a milí, přeji nám všem, aby ten 
letošní rok byl mnohem lepší než ty 
všechny předcházející. Abychom v sobě 
našli znovu odvahu a chuť spolu mluvit, 
abychom v sobě našli dostatek pokory  
k věcem a lidem, které nás obklopují,  
a vážili si každého dne a člověka, který 
nám přijde do cesty.

Přeji vám všem zejména hodně zdraví, 
štěstí, pochopení, síly, splněných snů  
a také chuti prožít ten následující rok 
den za dnem tak, jako by to byl ten po-
slední. 

●  Markéta�Rydvalová,  
starostka města

Milí sousedé, Úva-
láci,
Vánoce jsou za 
námi, nový rok se 
rozběhl a s ním  
i spousta výzev, 
které nás v tomto 
roce čekají. Dou-
fám, že jste měli 
možnost si vánoční 
svátky užít se svý-
mi blízkými a ve 
zdraví, v pohodě,  

v dobré náladě a se spoustou očekávání 
jste vykročili, stejně jako já, do nového 
roku 2024.

Pryč jsou ty časy, kdy byla moje novo-
roční předsevzetí spojená s nabranými 
vánočními kily a již předem ztracenými 
bláhovými nesmysly. Moje letošní před-
sevzetí a cíle jsou spojeny převážně  
s rolí starostky a s rozvojem domova 
nás všech.

Pevně věřím, že ve chvíli, kdy čtete toto 
první letošní vydání Života Úval, pročí-
tám já společně se svými kolegy nabídky 
projektantů pro stavební povolení Svaz-
kové základní školy, jejichž nabídky měly 
být doručeny do 5. ledna. Naším velkým 
společným úkolem je v letošním roce 
dosáhnout finální přípravy stavební do-
kumentace, příprava a možná i vypsání 
poslední soutěže, která nás ve spojení  
s tímto projektem snad čeká a tou je 
soutěž na zhotovitele. 

Dalším velkým cílem je dokončení vodo-
vodního obchvatu Jiren, který nám zajis-
tí dostatečný přísun kvalitní pitné vody. 
Věřím, že tento projekt bude již během 
jara, nejpozději začátkem léta zkolaudo-
ván a uveden do provozu.

Dalším velkým předsevzetím je nedat 
pokoj ministerským úředníkům a „prát“ 
se ze všech sil o získání dotace na zka-
pacitnění čističky odpadních vod, která 
je na hranici své kapacity.

Pokud bychom měli zmínit ještě další 
významné projekty, které jako obyvatelé 
města potřebujeme pro zajištění našich 
základních potřeb, určitě bychom nevy-

nechali ani dostavbu MŠ Cukrovar, kde 
bude naším cílem dosáhnout její reali-
zace do konce letošního roku.

V průběhu letošního roku přijde na řadu 
také projekt rekultivace lomu, kde má 
vzniknout tolik, zejména pro mládež, 
potřebné zázemí, které v našem měs-
tě již mnoho let chybí. V letošním roce 
bychom rádi vysoutěžili zhotovitele  
a následně se budeme soustředit na 
vyhledávání dostupných dotačních ti-
tulů, které nám při realizaci výše po-
psaných velkých projektů pomohou  
s realizací tak, aby rozpočet města ustál 
všechny potřeby, které na něj v těch ná-
sledujících letech budou kladeny.

Dále bude pokračovat také projekt ho-
telu Budka, cílem bude opět získání pro-
jektu pro jeho rekonstrukci pro potřeby 
MDDM. 

Kromě těchto velkých projektů zahrnuje 
každodenní život našeho města spoustu 
menších věcí, které nám všem pomáha-
jí k lepšímu životu v našem městě. Bu-
deme tedy i nadále v rámci finančních 
možností udržovat a obnovovat sítě, ko-
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–�uzávěrka�15.�3.�2024
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–�uzávěrka�14.�6.�2024
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Od 1. ledna do 1. dubna 2024 se Měst-
ská knihovna Úvaly zapojí do projek-
tu „Odlož mobil v knihovně“. Jedná se  
o projekt neziskové organizace ASEKOL  
a Středočeského kraje, jehož smyslem 
je rozšíření povědomí o třídění vy-
sloužilého elektrozařízení a podpora 
sběru mobilních telefonů. Zároveň má 
akce i nezanedbatelný environmentální 
a sociální dosah. 

Veškeré odevzdané mobilní telefony 
budou předány neziskové společnosti 
Remobil, z.s., která za každý odevzdaný 

telefon přispěje částkou 10 Kč na akti-
vity Jedličkova ústavu a škol. 

Všechny knihovny přihlášené do projek-
tu mají možnost získat finanční prostřed-
ky na obnovu knižního fondu, drobné 
úpravy či organizaci osvětových akcí. 

Stejně tak každý, kdo odevzdá správ-
ně označený vysloužilý mobilní telefon  
(s vyznačeným kuponem), bude zapojen 
do soutěže o poukázku na nákup knih 
dle vlastního výběru a volné vstupen-
ky do památek ve Středočeském kraji. 

Vyhlášení výsledků proběhne na Den 
knihy, 23. dubna 2024. 

Bližší informace získáte osobně v měst-
ské knihovně na adrese Husova 98, te-
lefonicky na 281 981 877 nebo emailem 
na knihovna@mestouvaly.cz. 

Budeme rádi, když přijdete do knihovny  
a podpoříte tento projekt pro dobrou věc. 

●  Odbor�životního�prostředí� 
a�územního�rozvoje�
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VŠIMLI�JSME�SI,�ŽE�…
… 25. 11. byl na nádraží sraz veteránů. 
„Pravda, naše cisterna je o 30 let mladší,  
i tak je ji úctyhodných 51 let. Vzácná parní 
lokomotiva 464.102 „Ušatá” se na své ces-

tě po renovaci zastavila u nás v Úvalech, 
aby doplnila vodu a v klidu tak dojela do 
Prahy ke svému představení po renovaci“ 
– ze stránek fb SDH.

… na fb skupiny Slovany se podivují okol-
ní občané, že jim kdosi zaváží louku na 
probíhání psů, tzv. psí louku, zeminou … 
jednali se starostkou, a nakonec jejich re-
akce doznívá … PSÍ LOUKA – UP DATE – 
Na dnešní schůzce s paní starostkou a zá-
stupcem developera bylo dohodnuto, že 

hromady hlíny se posunou kousek zpět ke 
staveništi, bude to oplocené a louka nám 
zatím zůstane k užívání. Vchod na louku 
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bude z ulice Polská. Louka by tady podle 
dohody měla být ještě cca 2 roky, pak, jak 
bude postupovat stavba, se přesune výš, 
směrem ke Škvoreckému potoku (zase 
jen na časově omezené období). Děkuji 
paní starostce Markétě Rydvalové za čas  
a ochotu to řešit takto ad hoc, i zástup-
cům druhé strany za ochotu řešení hle-
dat. A ještě děkuji paní Vaňkové, že tam za 
nás, obyvatele Slovan, byla se mnou také 
a měla věcné připomínky… celou peripetii 
sledovalo 52 uživatelů facebooku.

… 27. 11. stručně – ZŠ stávkuje – ředitel-
ské volno, MŠ se nepřipojila.

… v těchto dnech je už u vchodu do MěÚ 
instalováno zábradlí.

… proti pizerii se začíná rýsovat umělé 
kluziště. Atrakce, která nemá v Úvalech 
obdoby, je poprvé živelně využita 2. 12. 
při rozsvícení vánočního stromu a také 
zdokumentována 11. 12., kdy děti jedné 
třídy s paní učitelkou bruslily kolem 9. h.

… 5. 12. „Včera jsme do ulic vyslali své ne-
beské a pekelné mocnosti.

Již několikátým rokem vysíláme tři party. 
Navštívili jsme celkem přes 50 domácnos-

tí! Moc děkujeme všem za přízeň. Bude-
me se na vás těšit opět příští rok!“ … na fb 
s fotografií Mikuláše, anděla a čerta sdělu-
jí úvalští hasiči.

6. 12. – Petr Borecký na fb: „…Přípra-
va nákupního střediska na Pražské 
v Úvalech trvala 7 let. Jednání s in-
vestorem jsem začal ještě jako sta-
rosta v roce 2017. Hodně péče bylo 
věnováno tomu, aby nové obchodní 
středisko co nejméně narušovalo pa-
norama města. Střechy nákupních 
budov jsou takzvané zelené, nově vy-
sazená zeleň a osazené treláže časem 
zarostou a přikryjí centrum zelení. 

Kromě obchodů získaly Úvaly také svoji 
první nabíječku pro elektromobily.

Věřím, že struktura obchodů v novém 

nákupním centru a struktura obchodů  
v centru města se bude dobře doplňo-
vat. Součástí nového obchodního centra 
budou i zastávky hromadné veřejné do-
pravy a věřím, že po dohodě s městem 
budeme moci zavést i autobusové linky, 
které zavezou nakupující jak do obchod-
ního centra, tak třeba i do školky nebo 
do zdravotního střediska na Pražské.“ 

… Týž den 6. 12. v 7:00 první dva úval-
ští senioři byli u otevření prodejny Albert  
v OC Pražská. Ten letitý, ale velmi čilý pán 
očekával, že najde nějaké „zaváděcí“ ceny 
a jako důchodce ocení první slevy. Říkal, 
že byl zklamán, auto s tou reklamou 30 % 
slev jezdilo po městě. Ale zboží prý bylo 
krásně uspořádané, čerstvé, ovoce svěží, 
ale ceny neodpovídaly konkurenčnímu 
prostředí. V 10.00 bylo už návštěvníků víc, 
než se čekalo, a parkoviště kolem dokola 
projíždělo procesí aut a netrpělivě čeka-
lo na někoho, kdo parkoviště opustí. No, 
vzdali jsme to. Pak jsem zkusila, abych 
čtenáře informovala, dojet v sobotu od-
poledne, kdy sníh poroztál a silnice byly 
sjízdné. Ovšem parkovaní jsem zvolila 
samozřejmě na chodníčku pod stříškou, 
z které v jednom místě crčela voda z tající-
ho sněhu. Pár obrázků z nejmenovaných 
obchodů přidávám. Obyvatelé, většinou 
rodiny s malými dětmi, mířili na obhlídku 
jako na sobotní vycházku pěšky. 

Jiná zajímavost okolo stavby OC Pražská… 
celý proces fotograficky i slovem sleduje 
úvalský občan pan Štork a tvoří album 
události, jehož sken a tím i kopii poskytne 
archivu městských kronik, což je velmi zá-
služná pomoc.
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ROZPOČET�2024�–�BYL�SCHVÁLEN�–�CO�NÁS�ČEKÁ?
Zastupitelstvo města na svém posled-
ním zasedání v loňském roce, které se 
konalo dne 14. prosince 2023, schválilo 
rozpočet města na rok 2024.

Nepůjdeme cestou rozpočtového pro-
vizoria a budeme komplexně připrave-
ni na investiční rozpočet pro rok 2024 
již od 1. ledna. 

Návrh rozpočtu je ze 70% složen z pro-
vozních výdajů vč. úroků a splátky jis-
tin, na investice zbývá 30 %. 

Hlavní investice města pro tento rok: 
1. Dokončení vodovodního obchvatu 
    Jiren
2. Rozšíření MŠ Cukrovar
3. Hřiště v prostoru koupaliště
4. Komunikace u P+R uhelné sklady
5. Dobudování vodovodu a splaškové 
    kanalizace v Zálesí
6. Rozšíření ČOV  
7. Parkoviště u nádraží + projektová  
    dokumentace k terminálu
8. Oprava silnic

Struktura příjmů
Město bude hospodařit s předpokláda-
nými celkovými příjmy 336 mil. Kč vč. 
rezervy (vlastní zdroje), z toho – daňo-
vé příjmy činí 177 mil. Kč, z toho roz-
počtové určení daní (RUD) činí 148 mil. 

Kč, nedaňové příjmy 28 mil. Kč, přijaté 
transfery 44 mil. Kč, z toho investiční 
přijaté dotace činí 30 mil. Kč (MŠ Cuk-
rovar).

Struktura výdajů
Předpokládané celkové výdaje města 
činí 336 mil. Kč.

Běžné výdaje činí 183 mil. Kč,
z toho osobní náklady 44 mil. Kč, ne-
investiční výdaje 138 mil. Kč (DHIM 
2,1 mil. Kč, materiál 2,9 mil. Kč, ener-
gie 10,3 mil. Kč, nákup služeb 18,5 mil. 
Kč, opravy a udržování 27,5 mil. Kč, 
IT – programové vybavení 3,4 mil. Kč, 
neinvestiční příspěvky 3,9 mil. Kč, ne-
investiční příspěvkové organizace 46,8 
mil. Kč, příspěvky spolkům 1,2 mil. Kč). 
Je nutno také zmínit splátky jistiny úvě-
ru ve výši 6,5 mil. Kč, pokles oproti roku 
2023 a úroků ve výši 3,2 mil. Kč.

Kapitálové výdaje 147 mil. Kč,  
hlavní investiční projekty:
Dokončení vodovodního obchvatu Jiren 
– 65 mil. Kč
MŠ Cukrovar – 34,9 mil. Kč
ČOV-PD a kanalizace – 3,5 mil. Kč
Byty a nebyty rekonstrukce – 5,5 mil. Kč
Svazková škola (přeložení radiokomu-
nikace a komunikace) – 8,6 mil. Kč
Parkoviště u nádraží + terminál PD  – 
1,4 mil. Kč

Komunikace P+R uhelné sklady –  6 mil. 
Kč
Hřiště u koupaliště – 4,6 mil. Kč
Silnice – 8,9 mil. Kč

K sestavování rozpočtu jsme přistupo-
vali maximálně zodpovědně.

Dluh města k 31. 12. 2023 bude cca 102 
mil. Kč. V roce 2024 zaplatí město na 
splátkách úvěrů cca 3,2 mil. Kč na úro-
cích a jistinu ve výši cca 6,5 mil. Kč. 

Přeji občanům Úval hodně úspěchů  
a hlavně zdraví do nového roku 2024.

●  Alexis�Kimbembe,� 
místostarosta města

… 7. 12. došlo na představení projek-
tu náměstí Svobody a 23. 11. projek-
tu bydlení nad koupalištěm a 30. 11. 
jsme viděli se zájmovými občany projekt 
osídlení Vinice. Vždy měli občané hodně 
otázek a podali řadu námětů, kterými se 

slíbila moderující starostka M. Rydvalová 
zabývat.

… již několik dní se betlém akad. sochař-
ky M. Kaňkové dívá na náměstí z jiných 
oken než cukrárny. A jako na fotografii, tak 
vidí Arnošta i všechny figurky z oken poda-
telny městského úřadu. Všechny také smě-
řují pohledem ke chlévu, kde mezi Marií  
a Josefem leží v jesličkách malý Ježíšek.

… mezi občany se objevuje přání všem 
našim místním malým prodejcům, aby 
se udrželi a dále nám dobře sloužili v do-
mácích potřebách, papírnictví, drogerii, 
pekařství, stravování, elektro, zdravé výži-

vě, lékárně či optice atd. Všichni jsou vůči 
zákazníkům velmi ochotní a ti jim přejí 
dobrý nový rok 2024.

●  Zaznamenala�Alena�Janurová
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DĚTI�SI�UMĚLÉ�KLUZIŠTĚ�UŽILY
Děti v Úvalech si kluziště po celou dobu 
jeho provozu na náměstí náležitě užily. 
Tímto bychom velmi rádi poděkovali 
všem, kteří se na jeho realizaci podí-
leli, včetně sponzorů, díky kterým bylo 
možné tuto radost dětem v našem 

městě dopřát. Ještě jednou velké díky.

Jiří Hovorka, eTruhlárna, s.r.o., Almeco, 
s.r.o., APEP, spol. s r.o., David Fidler, 
HAHN Automation, s.r.o., Pavel Běha-
vý, KC trans, s.r.o., Na dobrým místě, 

s.r.o., ENERGOEKONOM, spol. s r.o., 
BOS, spol. s r. o., HENNIG CZ, s.r.o.,  
ZEPRIS, s.r.o., HG Partner, s.r.o., SMV 
INVEST, a.s., Roman Bubák.

●  Vedení�města

Vše nejlepší v novém 
roce 2024,

hodně štěstí  
a zdraví

přeje redakční rada
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ADVENT
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ZPRÁVY�Z �MDDMZPRÁVY�Z �MDDM

Od poloviny října se jednotka Sboru 
dobrovolných hasičů Úvaly potýkala  
s 9 nahlášenými událostmi. Jednalo se 
především o dopravní nehody, a to v 6 
případech. 1 zásah představoval likvi-
daci požáru a ve zbývajících dvou pří-
padech šlo o technickou pomoc.

Sváteční den 17. listopadu přinesl tra-
gickou událost. V Erbenově ulici v Úva-
lech byl nalezen cyklista bez známek 
života. Jednotka na místo vyjela se 
zásahovým automobilem VW Trans-
porter vybavená automatizovaným de-
fibrilátorem. Záchranářům se podařilo 
u muže obnovit životní funkce a byl  
s pomocí jednotky dopraven do při-
volaného vrtulníku záchranné služby.  
V nemocnici však boj o život prohrál.

Před sedmou hodinou ráno 20. listo-
padu byla úvalská jednotka přivolána 
k dopravní nehodě se zraněním v Úva-
lech. Jednalo se o srážku automobilu  
s chodcem, nicméně bez vážných ná-
sledků, neboť si chodec na zranění ne-

HASIČI�SE�BLÍŽÍ�KE�STOVCE�VÝJEZDŮ�ZA�ROK
stěžoval. I přesto byl předán záchraná-
řům, kteří na místo s odstupem dorazili. 
Hasiči poté řídili na místě dopravu.

29. listopadu ráno byla nahlášena další 
dopravní nehoda, tentokrát v Tlusto-
vousech. Po příjezdu jednotky se na 
místě nacházel osobní automobil obrá-
cený na střeše pod mostkem a řidič už 
byl v péči lékařů. Zbývalo už jen zjistit a 
případně odstranit znečištění vodního 
toku. 5. prosince dopoledne vyjeli úval-
ští hasiči k dopravní nehodě do Nové 
Vsi, kde se opět vozidlo převrátilo na 
střechu. Dvě ženy z vozidla už byly  
v péči záchranářů. Cestou zpět se ha-
siči v Úvalech zastavili na ohlášenou 
žádost o technickou pomoc. Šlo o sníh 
s ledem převislý přes střechu MDDM, 
který představoval riziko pro chodce.

Před třetí hodinou ráno 9. prosince 
byl ohlášen požár rodinného domu 
ve Škvorci. Jednotka se ihned zapojila 
do likvidace požáru. Při využití dýchací 
techniky vnikla do objektu a prováděla 

odvětrávání a hašení pomocí vysoko-
tlakého proudu. K dohašení požáru, 
který jednotka průběžně monitorovala 
termokamerou, bylo rovněž třeba ro-
zebrat část střechy. Toho dne se vyjíž-
dělo ještě jednou, a to k odklizení pad-
lého stromu na vozovce silnice I. třídy 
v Úvalech.

11. prosince v sedm ráno vyjížděla 
jednotka k dopravní nehodě v Jirnech, 
kde osobní automobil srazil chodkyni. 
Úvalští hasiči asistovali při ošetřování 
zraněné a při transportu do vozidla zá-
chranné služby. Poslední výjezd, už 98. 
v pořadí, proběhl odpoledne v Českém 
Brodě při dopravní nehodě osobního 
a nákladního auta se zraněním. Řidič 
osobního auta už byl při příjezdu jed-
notky v péči záchranářů. U vozidel bylo 
třeba provést standardní protipožární 
opatření a kontrolu plynové nádrže 
osobního automobilu.

●  Za�JSDH�Úvaly�Milan�Bednář

Již patnáctý ročník taneční soutěže „Vá-
noční cena“ pořádané MDDM Úvaly pro-
běhl 3. 12. 2023 v sokolovně v Úvalech.   
V předchozích třech letech soutěž pro-
bíhala on-line z důvodu covidové pan-
demie. 

Letos nás nesmírně těší, že jsme se 
mohli sejít konečně prezenčně a v tak 
hojném počtu. Celkem se přihlásilo 50 
dětí nejen z Úval, ale i z okolních měst. 
Všechna vystoupení byla na velmi vy-
soké úrovni. Soutěžící překvapili nejen 

VÁNOČNÍ�CENA�MDDM�2023
na 1.–3. místě byli za své výkony oce-
něni nejen medailemi, ale první místa 
si odnesla také poháry, které pro nás 
vytvořilo vědecko-technické oddělení 
z MDDM Úvaly. Všichni tanečníci si od-
nesli diplomy a drobné dárečky.

Děkuji všem lektorům z našeho „domeč-
ku“, kteří se na přípravě této akce podí-
leli. Všem výhercům moc gratulujeme  
a opět za rok na viděnou.

●  Za�MDDM�Iva�Fíková

nápaditými choreografiemi, ale i pře-
krásnými kostýmy a skvěle zvolenou 
hudební předlohou. Plný sál fanoušků 
z řad rodičů, prarodičů, sourozenců  
a příznivců tance vytvořil neskutečnou 
atmosféru. 

Doprovodný program připravila taneč-
ní skupina Rytmus Úvaly. V první části 
se nám představila juniorská moderna 
s vystoupením Huntress a těsně před 
vyhlášením výsledků si zatančil náš dis-
co tým choreografii Jackpot. Soutěžící 



Těšíme se na vás.

●  Knihovnice�MěK�Úvaly
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BESEDA�S�MILANEM�STUDNIČKOU
Hned zkraje nového roku pokračujeme 
další přednáškou  z cyklu vzdělávacích 
programů o výchově a rodičovství, kte-
ré jsme připravily s finanční podporou 
Středočeského kraje.

Máme velkou radost, že pozvání do 
Úval přijal Milan Studnička. Milan pra-
cuje jako psycholog s rodiči, partne-
ry i dětmi a zároveň je spoluautorem  
a lektorem projektu DOVYCHOVAT, on-
line platformy, která pomáhá rodičům 
hledat cestu, jak to doma dělat jinak, 
aby nebylo tolik smutku, pláče a napě-
tí.  „Pomáhám lidem znovu získat život-
ní nadhled a radost ze života...,“ píše  
o své práci Milan Studnička. 

Milan ve svých přednáškách mluví  
o rozdílech ve výchově kluků a holek,  
o tom, jak si poradit se situacemi v růz-
ných obdobích vývoje dítěte, nebo jak 
ve vztahu s dětmi nastavovat hranice 
prostřednictvím metody laskavé dů-
slednosti. Využijte možnost se s Mila-
nem Studničkou potkat naživo 18. led-
na 2024 v Úvalech. 

Bližší informace najdete na webu 
knihovny: https://www.knihovnauvaly.cz/. 

Beseda bude přístupná zdarma všem 
předem přihlášeným. Registrovat se 
můžete osobně v knihovně nebo na  
e-mailu knihovna@mestouvaly.cz. 

    

OKÉNKO�KNIHOVNYOKÉNKO�KNIHOVNY

VÁNOČNÍ�KONCERT
V pondělí 11. 12. se konal v „Pětašedesátce“ tradiční vánoční koncert hudebního oddělení. Zazněly české koledy  
i zahraniční vánoční písně v podání malých flétnistů, klavíristů, houslistů a kytaristů. 

Moc děkujeme za krásný vánoční zážitek všem účinkujícím i početnému publiku. Speciální poděkování pak patří všem lekto-
rům hudebního oddělení, kteří bohatý program s dětmi připravili a také je doprovodili.

●  Za�MDDM�Iva�Fíková
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LÍSTKY�Z�KALENDÁŘE�KULTURNĚ� 
SPOLEČENSKÝCH�AKCÍ�MĚSTA
Ve čtvrtek 23. listopadu v prostorách 
Pětašedesátky koncertovali špičkoví 
brněnští hudebníci, manželé Jahodo-
vi. Houslista Jiří Jahoda kromě tohoto 
společného „rodinného“ projektu vede 
Moravské klavírní trio, které vedle sa-
mostatných vystoupení příležitostně 
doprovází sopranistku Evu Urbanovou 
nebo tenoristu Štefana Margitu. Violon-
cellistka Pavla Jahodová kromě svých 
zahraničních angažmá vede  smyčcový 
Bella Dona Quartet. Právě toto hudeb-
ní uskupení v Úvalech letos zahrálo Tří-
králový koncert, který byl pěkně navští-
vený. Tentokrát přišly jen dvě desítky 
posluchačů, ale hudebníci hráli s plným 
nasazením. Zazněl výběr krásných, vět-
šinou velmi známých filmových melodií, 
mimo jiné skladby od Enrica Morriconi-
ho či Andrew Loyd Webbera. Téma ve-
čera bylo dané, ale Jiří Jahoda ve svém 
poučném a vtipném průvodním slovu 
několikrát upozornil na to, že některé 
skladby se na místě rozhodli zařadit na 
základě reakcí a nálady publika. A pub-
likum bylo skvělé. To také hudebníci na 
konci koncertu ocenili nejen výrokem  
o nepočetném, ale vřelém publiku, ale  
i přídavkem. Stejně jako při minulém  kon-
certu byla jedna z návštěvnic vylosována  
a pan Jahoda jí předal nové  CD Morav-
ského klavírního tria. Tolik od přímé 
účastnice koncertu.

24. 11. Didaktická klauniáda – divadlo 
inspirované románem DON Quijote de la 
mANCHA – na plakátě zvoucí na „před-
stavení, které prodlužuje život“… viz sa-
mostatný článek.

25. 11. Skautský ples v sokolovně aneb 
Jak se civil dostal mezi skauty. Fandím 
úvalským skautům od doby, kdy jsem 
se přistěhovala, a s potěšením sleduji, 
jak mládí dokáže pohnout „zeměkoulí“ 
a stereotypy spotřební společnosti. Tak 
veselý ples s prezentací roční činnosti  
a zábavnými hrami, přítomností i skautů 
všeho věku i světlušek jsem viděla popr-

s ďábly a dělaly si selfie s Babou Jagou. 
Oproti loňsku chyběl pojízdný pekelný 
kotel.

9. 12. Zvonohra u fontány – opět sa-
mostatný článek, který podává informaci  
o interpretovi a tvůrci neuvěřitelné pro-
dukce.

Neděle 10. 12. v 17:17 Vánoční koncert  
v DPS. Na programu byly různě zpraco-
vané vánoční písně a koledy a návštěv-
níci ocenili špičkovou úroveň podání 
Středočeským pěveckým sborem, členy 
Pražských pěvců a sboru GGG. Na kláve-
sy doprovázela Šárka Mistrová, na hous-
le, flétnu či kytaru se připojoval i hlasem 
sbormistr Stanislav Mistr, který celý kon-
cert řídil. Nakonec si posluchači zazpívali 
koledy se sborem. Pořad uváděl předse-
da sboru V. Pokorný.

●  Lístky�s�potěšením�trhala� 
Alena�Janurová

vé a jsem ráda, že jsem byla pozvána. Za-
smála jsem se nad hrou čokoláda a pak 
už opustila zábavu a byla to asi chyba, 
dělo se akcí mnohem víc. A jakou zajíma-
vost jsem zjistila? Že ne každý u oddílů 
má svoji přezdívku, tu si asi musí i nějak 
zasloužit a myslím, že po tom všichni 
malí touží.  

2. 12. Advent – čas příprav na svát-
ky, ale i rozjímání – byl nabit ob-
vyklým tradičním průběhem, stánky, 
dobročinností, klobásami a punčem. 
Samozřejmě Ježíškova pošta, děti na pó-
diu, Junior města … pak 3, 2, 1 a strom 
svítí za znění vánoční písně. Rozdíl byl 
velký v tom, že počasí vyšlo a nevy-
šlo, bylo zasněženo, sněžilo i chvílemi  
v průběhu, byla pěkná kosa, přesto se 
davy hrnuly tam a zpět. Kolem 14. hod. 
ze školního jarmarku, ale už zase jiní na 
náměstí, protože nastupovaly první na 
pódium tradiční Berušky, ovšem ty nové 
z MŠ. Dům dětí poslal flétničky, ZŠ mo-
derátory a své vystupující. Oceněno ná-
vštěvníky bylo ozvučení celého náměstí, 
takže si přišli i vzdálenější od pódia na 
své. Kdo přišel, neprohloupil, nakoupil, 
potěšil se a přispěl na dobré věci – do-
movu seniorů, opuštěným pejskům a ko-
čičkám, spolkům…

Neděle 3. 12. 2023 byla v Úvalech ve 
znamení čertů. Průvod šel z býva-
lého úřadu na Pražské  na náměstí  
A. z Pardubic, kde byl u pódia vytvořen 
pomocí zábran prostor, kde měli čerti 
možnost rojení. Akce se zdařila, i když 
zima a velké přívaly sněhu neumožnily 
tak velkou účast jako v předchozích le-
tech – sdělila Simona Mašatová a foto 
dodal Jakub Brhel. Mimochodem, jistá 
úvalská iReportérka poslala do ČT svo-
ji videonahrávku pochodu Krampusů  
a jiných tvorů po městě. Určitým pa-
radoxem bylo, že se nakonec veške-
ré pekelné společenství shromáždilo 
před pódiem a nad nimi zářila betlém-
ská hvězda. Cestou se hodné děti fotily  
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SIRÉNY�NA�CESTÁCH�aneb�Uragán�Sandra  
a�milé�dvě�Sirény�
Urychleně utržený Lístek z Kalendáře 
ještě 14. prosince na návštěvě v „65“. 
To tu ještě snad v Úvalech nebylo, aby 
bylo představení Sirény na cestách zcela 
vyprodáno dávno předem. Pár zklama-
ných příchozích, kteří byli zvyklí koupit 
lístek na místě, se přece jen někam stra-
nou na lavici usadilo. Z toho plyne – sle-
dujte ve vlastním zájmu webové stránky 
města, plakáty na všech možných nosi-
čích, čtěte pozorně Život Úval…

A proč ten Uragán Sandra? Podle takřka 
hurónského smíchu při jejích vstupech 
to sedí, uvítala obecenstvo slovy „jedna 
židle nezůstane suchá“. Obě další „Siré-
ny“ působily daleko křehčeji a dovolily 
sálu, ale jen malinko, odpočinout brá-
nici. Na internetu svou „šňůru“ uvádějí:  
„Nová zábavná talk show ženské troji-
ce hereček a zpěvaček. Neotřelý smysl 
pro humor a vzájemná chuť si ze sebe 
utahovat vás shodí ze sedadel. Pořad 
je plný šťavnatých vyprávění a historek 
ze zákulisí natáčení a divadelního světa. 

To vše prošpikováno šansony a písněmi 
z muzikálů tvoří dokonalý program, na 
který budete dlouho vzpomínat s úsmě-
vem na tváři“...

Na zpěv také došlo. Linda Finková je 
vlastně muzikálová zpěvačka, která do-
káže připravit i interprety televizní sou-
těže Tvoje tvář má známý hlas. Herečka 
Jitka Asterová je známa zejména z roz-
hlasu a v pořadu od všech tím pádem 
nechyběly lechtivé fóry. Tahounem ov-
šem byla Sandra Pogodová, která dá 
vždy peprnou šťávu všemu, kde zaslech-
nete její hlas.

Po skončení pořadu byla ještě jako bo-
nus autogramiáda. A fronta na knihy (i 
audio) a podpisy byla dlouhá. Šance na 
pořádnou fotku milisekundová. Až se 
pak povedlo zachytit rozesmáté divač-
ky spolu s protagonistkami na chodbě, 
které se daly i pro ŽÚ bez GDPR zábran 
zvěčnit.

●  Alena�Janurová

PŘEDVÁNOČNÍ�POSEZENÍ�SE�SENIORY�
„Setkání vedení města se seniory  
v našem DPS se stalo milou každoroční 
tradicí. Děkuji všem přítomným za vy-
tvoření krásné vánoční pohodové at-
mosféry. Děkuji také dětem z 2. třídy 
ZŠ Úvaly za nádherný program, který 
si společně s paními učitelkami pro 
všechny přítomné připravily a v nepo-
slední řadě patří velký dík všem, kteří 
se podíleli na přípravě tohoto setká-
ní…“ píše na fb města v bleskové zprá-
vě starostka Markéta Rydvalová.

A za všechny přítomné seniory lze jen 
napsat – krásné předvánoční odpole-
dne, milé prostředí, dojemné dětské 
představení pásma moderních básni-
ček a známých písniček, které rozesmá-
ly přítomné, všichni nadšeně tleskali, 
protože se na děti těšili a ony nezkla-
maly. Děti se rozběhly mezi přítomné 
a rozdávaly svoje vlastnoručně vyrá-

běná velice originální hezká přáníčka... 
Správní odbor vytvořil prostředí velmi 
kultivované, cukroví a vánočka fantas-
tické, milé přijetí od představitelů měs-
ta a paní tajemnice... prostě fajn pocit, 
který zahřál každého u srdce ... a velké 
překvapení. Pod ozdobeným stromeč-
kem pěkná hromádka vánočních balíč-

ků různých velikostí a tvarů. Každý si 
odnesl vylosovaný dáreček. Losování 
vedl místostarosta A. Kimbembe, dár-
ky rozdávali další – paní starostka, mís-
tostarosta  M. Ulrich (ten pozval všech-
ny k účasti na Univerzitě třetího věku) 
a tajemnice paní J.Tesařová. Pomáhaly 
i L. Křivancová, V. Rytířová a K. Budilo-
vá, ty připravily i prostřený sál. Skoro 
každý vydržel a dáreček rozbalí až pod 
stromečkem.

Za Úvalský klub důchodců a všechny 
seniory, kterých byl plný sál, upřímně 
děkujeme městu za péči o nás a velkou 
podporu činnosti, která zlepšuje naší 
věkové kategorii každodenní život.

●  Alena�Janurová,�předsedkyně ÚKD
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B. Polívka je rovněž režisérem předsta-
vení, tedy vyšším uměleckým dohledem. 
Hlavní roli Dona Quijota hraje autor 
Z. Mazáč pod uměleckým jménem – svě-
tový chůdoherec Lenoire Montaine – 
bez alternace již 22 let. Celé představení 
absolvuje skutečně na chůdách, běhá po 
jevišti i po improvizovaných schodech  
s obrovskou bravurou a dává do děje 
duši. Výborně mu přihrává, v du-
chu profesor a jeho fámulus, Monika  
v mužské roli Sancho Panzy. Don Quijo-
te je vlastně profesor španělštiny, který 
bojuje proti omezenosti školního systé-
mu a nevědomosti studentů (za ty jsou 
mimochodem zaujatým profesorem po-
važováni diváci v hledišti). Hra se uvádě-
la již před revolucí a měla velký úspěch  
u všech věkových kategorií, které v ní 
nacházely různé politické podtexty. Di-
vadlo Klauniky v Brně hraje představení 
Don Quijote de la mAncha ve městech  
a obcích až 25krát měsíčně. Hra je na-
studována v pěti jazycích a uváděna  
i v zahraničí. Byla to jedinečná příležitost 
a opět ji málokdo využil. Že by Úvalští 
neměli zájem o kulturu?

Divadelní představení Divadla Klauniky 
v listopadu 2023 – Don Quijote de la 
mAncha – návrat do minulosti k roku 
2010.

Komise pro kulturu zajistila v rámci 
oslav 710 let Úval zdarma divadelní 
představení. Když chci napsat článek, 
vždy si udělám o tématu rešerši na in-
ternetu a v denním tisku. O prvním 
soukromém Divadle Klauniky jsem 
našla řadu lehce si odporujících infor-
mací, co se týká názvu divadla a před-
stavení pro dva herce. Plakát umístěný 
na informačních tabulích a rozhovor  
s protagonistkou Monikou Muškovou – 
Rajskou uvedl vše na pravou míru. 

Uvádí se, že uvidíme jedno z nejhra-
nějších evropských představení (4 000 
repríz) – didaktickou klaunikyádu Don 
Quijote de la mAncha inspirovanou ro-
mánem Miguela de Cervantese, uchope-
nou myšlenkou Jana Ámose Komenské-
ho – škola hrou. 

Autory jsou dva žáci Boleslava Polív-
ky – Zdeněk Mazáč a Zdeněk Korčián.  

O deset let později…

Opět Kulturní komise pozvala zmíně-
né divadlo do Úval, tentokrát se vstup-
ným. Dopoledne 24. 11. do Pětaše-
desátky přišli na představení žáci ZŠ  
a zcela zaplnili sál. Byli zataženi do hry, 
protože je toto divadlo didaktické, od-
volává se na Komenského. Někdo byl 
strážce, mezi učitelkami byla vybrána 
hlavním představitelem Dulcinea. Nako-
nec se všichni přizvaní „studenti“ shro-
máždí kolem skomírajícího profesora, 
a to vidíte na snímku. Žáci se bavili, při 
narážkách na Úvaly se ozýval smích.

A večer. Představení pro obyvatele měs-
ta. Všech devět návštěvníků, kteří zůsta-
li, bylo zapojeno do hry, právě po pár 
minutách dva odešli s tím, že je to tak 
pro děti. Kupodivu tak preferovaný kus 
opět v Úvalech neuspěl. Nutno dodat, že 
i po deseti letech na obou protagonis-
tech bylo vidět, že výkon podávali stejně 
intenzivně a živelně.

●  �Všechna�tři�představení�sledovala�
Alena�Janurová

DON�QUIJOTE�DE�LA�MANCHA

malého houslistu. Hudební talent zdědil 
po mamince, harfistce Zbyňce Šolcové. 
Na housle se učil hrát od čtyř roků a bě-
hem let několikrát v Úvalech vystoupil 
při kulturních pořadech. Kromě toho se 
začal zajímat o literární tvorbu. První li-
terární pokusy spadají do doby, kdy na-

Říká se, že jablko nepadá daleko od stro-
mu. Toto přísloví bezesporu platí také 
pro Václava Šolce, který 24. listopadu 
2023 pokřtil v galerii MDDM svoji první 
knížku s názvem Nejsem nikdo.

Veřejnost ho v minulosti poznala jako 

KŘEST�KNIHY�VÁCLAVA�ŠOLCE
vštěvoval základní školu. Už od malička 
toužil napsat knížku. Přání se mu splnilo 
během studia na střední grafické škole, 
kdy dostal obecné zadání navrhnout 
knihu. Úkol vyřešil tak, že knihu sám na-
psal.
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(Bylo těžké vybrat jen dvě fotografie 
z celé sady dokumentujících nadšení kli-
entů. AJ)

Týmy MAS Region Pošembeří společně 
s Domovem seniorů Úvaly ve čtvrtek  
16. listopadu 2023 připravily pro zájemce  
z domova i z řad široké veřejnosti ad-
ventní dílnu. 

Každý účastník si vyzdobil s pomocí lek-
torek a pracovnic proutěné srdce vánoč-
ní dekorací podle své fantazie. To si pak 
odnesl a využil buď jako dárek nebo jako 
ozdobu pokoje. Z příjemně stráveného 
tvůrčího odpoledne měli všichni radost. 
Krásná srdce a úsměvy na fotografiích 
jsou toho důkazem. Akce byla realizována 
díky projektu Region Pošembeří pečující  
o různé generace, podpořeného z Ope-
račního programu Zaměstnanost plus. 

●  �Petra�Ištvániková,� 
Komunitní pracovnice OPZ+

SRDCE�PRO�KAŽDÉHO�ANEB�VÁNOČNÍ� 
TVOŘENÍ�V�DS

Prvotina s názvem Nejsem nikdo je 
jakýmsi deníkem bezejmenného klu-
ka, který se snaží adaptovat do světa,  
v němž správně nemá existovat a hledá 
vlastní identitu. Je to příběh člověka, kte-
rý se probudí v alternativní realitě, v níž 
se nenarodil. 

Formou deníku se snaží bojovat s pro-
blémy, které nemají žádné řešení. Způ-
sob vyprávění hlavní postavy přesvěd-
čivě a stylově doplňují doprovodné 
ilustrace, které vytvořila Anežka Šolcová 
kombinací kresby tenkým fixem a ná-
sledného počítačového kolorování. Ob-
rázky ve stylu skic jsou přirozenou sou-
částí textu.

Příjemné prostředí křtu knížky doplnilo 
úvodní kytarové vystoupení Antonína 

Václav Šolc odvážně a nadějně vstoupil 
mezi spisovatele.

●  �Text�a�foto�Vladislav�Procházka

Šolce, jehož v závěru doprovodil bratr 
Václav hrou na housle, a osobní názor 
na nové literární dílo od herečky Jarmily 
Švehlové.

Antonín Šolc, Anežka Šolcová a Václav Šolc při křtu knížky

Dne 17. 11. 2023 se opět uskutečnila 
celodenní taneční akce pro tanečníky 
Square dance, kterou pořádal úvalský 
klub ComeBack. Nejdelší cestu urazili ta-
nečníci z klubu Extend Ostrava, nejvíce 
zástupců pak dorazilo z klubu Karolina 
Jičín. 

Děkujeme tímto městu za zapůjčení sálu 
v 65 a panu správci Maturovi za bez-
vadnou spolupráci. Sešlo se nás hodně  
a všichni jsme si to užili.

●  �Za�ComeBack�Úvaly�Jana�Horová

DALŠÍ�CELOREPUBLIKOVÉ�SETKÁNÍ� 
TANEČNÍKŮ�SQUARE�DANCE�V�ÚVALECH
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Petr Rudolf Manoušek (* 5. května 
1957 Praha) je český zvonař, restaurá-
tor zvonů, od roku 1988 vedoucí dílny 
rodiny Manoušků (Zvonařství Manou-
šek), soudní znalec specializovaný na 
kampanologii. Dílna Manoušků na 
Zbraslavi za dobu své existence vyro-
bila a zrestaurovala několik tisíc zvo-
nů, podílela se mj. na opravě pražské 
loretánské zvonkohry nebo pořízení 
nového srdce pro největší český zvon 
Zikmund. Dnes je zde muzeum zvo-
nařství a český zvonař vyrábí zvony  
v Holandsku.

Město Úvaly se zařadilo do série kon-
certů a zažilo jedinečnou možnost vi-
dět, slyšet a obdivovat.

●  Alena�Janurová
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JEDINEČNÁ�PRAŽSKÁ�MOBILNÍ�ZVONOHRA� 
V�ÚVALECH
9. 12. Zvonohra …17:00 do 18:00 u za-
zimované fontány u základní školy, kde 
bylo jediné vhodné místo pro postave-
ní Pražské mobilní zvonohry – Carillon 
s certifikátem „Koncertní zvonohra“.

Největší česká pojízdná zvonohra je 
sestavena z 57 zvonů. Největší váží 
860 kilogramů, nejmenší pět kilogra-
mů. Celková váha tohoto specifického 
hudebního kolosu je 12 tun. Zařízení 
začal tvořit v roce 1999 zvonař Petr 
Rudolf Manoušek, všechny zvony pak 
byly kompletně odlity v roce 2001. Na 
varhany hraje  carillonér – tedy hráč 
na zvonohru Radek Rejšek. Zahrál jak 
populární vánoční skladby, tak klasi-
ku a směs koled. Lidé shromáždění na 
prostranství nejdříve obcházeli track  
s mechanikou a fotili a obdivovali mož-
ná poprvé viděnou „atrakci“. Posléze  
s chutí naslouchali skladbám, o kterých 
by mohl laik pochybovat, že je lze na 
zvony zahrát. Naslouchali jsme vánoč-
ním, ale i klasickým hudebním dílům.

Z Prahy přijeli 
i turisté z Texasu. 
Pár se dozvěděl 
v hotelu o této 
produkci, a tak 
sedl na vlak a na 
náměstí u ško-
ly poslouchali s 
námi všemi. Pří-
tomen byl samo-
zřejmě i tvůrce 
pan Manoušek  
a odpovídal na 
zvědavé otázky.

Základem zvonohry je mechanická kla-
viatura, orientovaná uprostřed delší 
strany nástroje, takže zvony jsou roz-
místěny pravidelně v celé ploše i po 
obou stranách hráče. To umožňuje po-
sluchači bezprostřední vizuální kontakt 
a velmi plastický, prostorový zvukový 
vjem. 

Seznámíme se i s 
Radkem Rejškem  
(* 6. července 1959 
Praha), který je čes-
ký hudebník, kam-
panolog, organolog, 
hudební skladatel, 
režisér a redaktor. 
Koncertuje mimo 
jiné na historické 
zvonohře v pražské 
Loretě a na Manouš-
kově pražské mobilní 
zvonohře. Je diecéz-
ním kampanologem 
a organologem lito-
měřické diecéze.
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jsou však ilustrace v modlitebních kni-
hách již z r. 1380. A první fotografie 
sněhuláka pak byla pořízena až v roce 
1853 (tedy o 28 let později než vynález 
fotografie samotné). Také řady umělců 
se prací s těmito dočasnými díly nevy-
hnuly, ať už aktivně jako Michelangelo 
na nádvoří ve Florencii, či jen písemně 
v Shakespearově Richardu II.

Když však napadne sníh už i v Úva-
lech, staví se sněhuláci doslova na 
každém rohu i louce. V zimě na přelo-
mu let 23/24 nám sníh napadl na čas 
rozsvěcování vánočního stromu před 
první adventní nedělí, ale nevydržel 
ani 10 dní. Sněhuláci zprvu moc k vi-
dění nebyli, protože mrzlo a nedaly se 
válet koule. Avšak s přicházející změ-
nou počasí a připadávajícím mokrým 
sněhem se těsně před nástupem plné 

oblevy zadařilo a na louce u zahrádek 
nad Dobročovickou ulicí u zahradnic-
tví vyroslo dokonce pět sněhuláků. Tři 
menší a dva opravdu velcí. Tedy velcí  
z pohledu stavitelů, ale ani ten největší, 
který měřil přes 2,5 m na výšku, by si 
s velkou Olympií či Riesim v ničem ne-
zadal. Totiž leda, že by na ní dělal nos, 
protože úvalské sněhuláky prozatím 
stavíme výhradně ručně, a ne pomo-
cí jeřábu, bednění a nákladních vozi-
del. Tempo mizení sněhuláků je však 
závratné bez ohledu na lokalitu, a tak 
po dvou dnech byla z 2,5 metrového 
sněhuláka už jen půlka, takové smutné 
torzo s jednou rukou. Nadějí jsou však 
vyhlídky na další zimní sněžení, a tak  
i tato výšková meta nemusí být pro le-
tošní zimu v Úvalech konečná.

●  Aleš�Pilný
Zdroje:�archiv�autora,�Guinessova�

kniha�rekordů,�wikipedia.org

ZE�ŽIVOTA�SNĚHULÁKŮ�NEJEN�V�ÚVALECH
Sněhuláka známe každý a stavíme je už 
pro naše nejmenší děti. Malinkaté, té-
měř kapesní kuličky na parapetu za ok-
nem, větší pak na zahradě za domem 
nebo u školy. Do roku 2008 byl největ-
ší sněhulák na světě postaven v USA  
a byl tak vysoký, jako je největší odhad 
délky Brachiosaura, dinosaura vyhy-
nulého před 154 miliony lety. A výška 
tohoto sněhuláka (v jiných krajích zva-
ného také snowman či Schneemann)? 
Ano, odpovídáte správně jako každý 
dobrý samoznalec v oboru sněhuláko-
stavitelství. Bylo to přes 37 m na výšku, 
což je necelé domácí tenisové hřiště, 
které jistě nechybí na zahradě každého 
z nás, případně také délka tří školních 
autobusů. Oči tohoto sněhuláka šilha-
ly skrze pneumatiky z nákladního vozu 

na nos téměř 2,5 m dlouhý – za což 
by se nemusel stydět ani otec Pinokia 
(neplést s dřevěným předchůdcem ne-
chytrých telefonů) bez spořádání tuctu 
jablíček z frňákovníku. Kdo ale krom 
ostatních neměl radost z této „hromád-
ky” sněhu, byla jeho sněhubička, která 
mu musela uplést 40 metrovou šálku,  
a pak také zaměstnanci povodí řeky 
Androscoggin, kteří na sklonku sněhu-
lákova bytí nemuseli řešit nerudovskou 
otázku kam s ním, ale zamáčkli slzu při 
pohledu na zvedající se hladinu jinak 
poklidného toku. Co se ale v dnešní 

době sluší říct, že opět platilo rčení „Za 
vším hledej ženu”. Oním sněhulákem 
byla totiž žena, Olympia, pojmenována 
po místním americkém senátorovi (tak 
i kapka muže se tedy našla). I zde ale 
platí, že nic netrvá věčně. A tak Olym-
pia utrpěla porážku nejen v nerovném 
souboji s počasím v roce 2008, ale také 
v nepřímém souboji s o 12 let mladším 
Riesim, který byl v roce 2020 koruno-
ván za krále sněhuláků, neboť ji přibliž-
ně o jeden metr přerostl.

A jak to je s historií sněhuláků dále do 
minulosti? Z vyprávění našich babiček 
a dědečků víme, že i oni si stavěli své 
sněhové kamarády. Rozdíl však byl  
v tom, že oni u toho byli bosí, nebo si 
střídali jedny dřeváky mezi sourozenci. 
A kam se hrabou naše nepromokavé  
a zateplené rukavice a oteplováky! 

Předci uplácávali sněhuláky převážně 
holýma rukama v tak promočených  
a na kost zmrzlých kalhotech, že se daly 
doma opřít do rohu, aby nepřekážely. 
První obrázkové zmínky o sněhulácích 
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ve stejné zemi, se stejným partnerem 
či partnerkou. Rozhodující však ne-
jsou vnější okolnosti, ale náš postoj  
a způsob, jak na ně reagujeme. V tom 
se ukrývají naše možnosti k obnově  
a proměně. Povzbuzením k tomu je sku-
tečnost, že nám Pán dopřává začít nový 
rok na nové cestě k bohatšímu životu. 

ZAMYŠLENÍ�PRO�NOVÝ�ROK
V životě existují různé, výjimečné oka-
mžiky, které nám nabízí například mi-
mořádnou příležitost začít znovu. Právě 
takovým vhodným okamžikem je nový 
rok. 

Mnozí z nás  touží prožít naplno ten 
nový okamžik, kdy staré ustupuje nové-
mu a zanikající vznikajícímu. Je to úžas-
ná chvíle.

Oslavit začátek nového roku správně 
je umění. Nám křesťanům  však přiná-
ší ještě něco víc než jen vzájemné přání 
šťastného nového roku. 

Patří sem: Ten, který seděl na trůnu, 
řekl: „Hle, všechno tvořím nové,“ jak 
praví Bůh a je zapsáno v Novém zákoně 
v knize Zjevení 21,5. Všecko nové je tře-
ba brát vážně. Bůh nám poskytuje nové 
možnosti, ukazuje nové cesty a vkládá 
nám do srdce nová přání. Je něco velké-
ho a krásného v tom, že nic v životě ne-
musí setrvávat ve stereotypu ani pokra-
čovat beze změny a stále jen opakovat 
to zaběhnuté. Náš život může být pro-
měňován a dostávat stále novou tvář.

Navenek zůstaneme pravděpodob-
ně ve stejných životních podmínkách, 

volenku s vyplněným přehledem úlov-
ků nejpozději do 15 dnů po skončení 
její platnosti té MO, která povolenku 
vydala.  Povolenka a přehled o úlovcích 
se vrací i v případě, že držitel nedocílil 
žádných úlovků, anebo nelovil ryby.

Z důvodu nasazení nového rybářského 
informačního systému (RIS) prosíme 
členy o trpělivost při vydávání povole-
nek, bude nutné všechny údaje o čle-
nech zkontrolovat, případně doplnit.  
S sebou si přineste rybářský lístek a le-
gitimaci člena. Bez těchto dokumentů 
nebude možné novou povolenku vydat.  

MO�ČRS�ÚVALY�INFORMUJE
Výdej povolenek pro rok 2024

Výdej povolenek pro dospělé i děti na 
rok 2024 bude probíhat v následujících 
termínech v technickém zázemí naší 
organizace. Adresa: Pod Slovany 1960, 
Úvaly (sádky).

  6. 1. 2024  8:00 – 11:30 hod.
20. 1. 2024 8:00 – 11:30 hod.
17. 2. 2024 8:00 – 11:30 hod.
16. 3. 2024 8:00 – 11:30 hod.
27. 4. 2024 8:00 – 11:30 hod.

Upozornění: 
Držitel povolenky je povinen vrátit po-

Rybářský ples

Rybářský ples se bude konat v sobotu 
10. 2. 2024 od 20:00 hod. v sále TJ Sokol 
Úvaly. Cena jedné vstupenky činí 500 
Kč. 

Vstupenky si můžete zakoupit u pana 
Stanislava Kouly tel. 734 412 966.

●  Za�výbor�ČRS� 
MO�Úvaly� 

Roman�Petříček

Kéž  všechny Boží dary v nás rostou  
a celý další rok nám pomáhají vnášet ra-
dost, pokoj, lásku a sílu nejen do našich 
životů, ale do životů i našich bližních. 

POŽEHNANÝ NOVÝ ROK VÁM VŠEM.

●  Mgr.�Jitka�Pokorná,� 
farářka CČSH v Úvalech

vedoucích dalo síly dohromady a spo-
lečně tak vytvořili akci pro 250 lidí.

Do tance nám zahrála skvělá kapela 
Gurmania Band. Občerstvení bylo také 
ve skautské režii. Tombola se skvělými 

SKAUTSKÝ�PLES�2023
Týden před první adventní nedělí, tedy 
25. 11. 2023, se uskutečnil již 6. skaut-
ský ples střediska Jiřího Bubáka Úvaly. 
V novodobější historii se jedná o druhý 
ples, který společně zorganizovali roveři  
a rangers. Neuvěřitelných 42 mladších 

cenami se vyprodala za necelou hodinu. 
Cílem našeho letošního plesu bylo před-
stavit rodičům, dětským členům a veřej-
nosti naše skautské středisko. Tedy ve 
chvílích, kdy kapela měla pauzu, došlo  
k představení vedení střediska a jednot-
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livých oddílů. Zúčastnění si tak mohli 
užít promítání fotek z průběhu roku  
s hudebním doprovodem a mnohem 
víc. 
Každý oddíl si totiž něco pro ostatní 
představil. Nejmladší oddíl benjamínků 
například připravil plátno, na které se 
všichni v průběhu plesu nakreslili. Sami 
benjamínci na plese být nemohli, tak-
že sami sebe nakreslili na své schůzce. 
Vlčata nám představila svou oblíbenou 
hru ze schůzky. Je to hra čokoládová, 
kterou si kdo chtěl, mohl na plese za-
hrát. Zábava to byla i pozorovat! Roveři 
a rangers měli připravené taneční vy-

stoupení. Na vystoupení si dali velmi 
záležet a věnovali mu spoustu času, což 
publikum ocenilo hlasitým potleskem. 
Nejinak tomu bylo i u vystoupení dív-
čího oddílu. Světlušky, skautky i jejich 
vedoucí společně zatančily na sound-
track k filmu Jak vycvičit draka, jelikož 
název oddílu Safira se k tomu tematicky 
hodí. Skauti obohatili ples připraveným 
kahootem, tedy online kvízem, o jejich 
oddíle. Tři nejlepší ocenili diplomem. Ke 
konci večer ještě také došlo na vyhláše-
ní hlavních cen tomboly. Těmito cenami 
byly plně vybavená skautská lékárnička, 
cestovní napařovač oděvů a trezor.

Vždy před jednotlivými představeními 
oddílů došlo také k představení hlavních 
vedoucích, kteří krátce řekli něco o své 
motivaci, aktuálním stavu jejich oddílu  
a jejich aktivitách či plánech do budoucna.

Celá akce se moc vydařila. Užili si ji malí 
i velcí, skauti i veřejnost a dokonce i or-
ganizátoři. Jsme moc vděční za každý 
prodaný lístek, za dobrý pocit, který si 
odnášíme ze společně stráveného času  
a za milá slova a zpětnou vazbu, díky kte-
ré máme chuť podobné akce tvořit dál.

Ráda bych tímto poděkovala všem ve-
doucím za jejich energii a motivaci do 
těchto akcí jít. Veřejnosti a přátelům, že  
s námi byli při této skvělé zábavě. Rodi-
čům a dětem za aktivitu a zapojení. Ale 
hlavně našim sponzorům, kteří poskytli 
ceny do tomboly: La Nostra Passione, 
Shamba Life, Květinová galerie Gabriela, 
Domácí potřeby, Café Delikates, Špajz  
a rodině Gabrissovým. Moc všem děku-
jeme!

Do nového roku přejeme vše nejlepší  
a ať máme spoustu skvělých společných 
zážitků i nadále.

●  Za�úvalské�skauty
Kristýna�Štafenová�(Kitty)
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Svaz�postižených�civilizačními�chorobami�v�ČR,�z.s.� 

základní�organizace�Jirny,�Šestajovice,�Zeleneč 

Brandýská�9,�250�90�Jirny

Plán na rok 2024
www.spcch.cz/zo-jirny

 
Únor�� ����Členská�schůze�� � � � � � � � � �����������16.�2.�2024
Květen�� ����Mělník�–�muzeum�kočárků,�soutok,�zámek�� � � � � � �������������9.�5.�2024
Červen�� ����Les�Království�–�přehrada,�Galerie�minerálů�–�Dvůr�Králové�� � � � �������������6.�6.�2024
Červen�� ����Maďarsko�–�Bükfürdő�Hotel�Répce�Gold�-�ozdravný�pobyt�� � � � ���15.–22.�6.�2024
Červenec��Plavba�lodí�po�Vltavě�� � � � � � � � � �����������17.�7.�2024
Srpen�� ����Kudova�Zdroj,�lázně�s�ochutnávkou�minerální�vody,�trhy,�Náchod�–�zámek,�náměstí��� � � � � � � � � �8.�8.�2024
Srpen�� ����Spálené�Poříčí�–�Hotel�Brdy�pobyt�� � � � � � �������������������25.–31.�8.�2024
Září�� ����Borek�moto�muzeum,�zámek�Humprecht,�město�Sobotka�� � � � �������������5.�9.�2024
Září�� ����Panenský�Týnec-�nedokončený�kostel,�Louny�město�–�oblastní�muzeum�menhir�–�Zkamenělý�pastýř                         19. 9. 2024
Říjen�� ����Piešťany�–�ozdravný�pobyt�� � � � � � � � ���3.–10.�10.�2024

ZO SPCCH Jirny , Šestajovice, Zeleneč, město Úvaly,

zve své členy na výroční členskou schůzi, která se koná dne 16. 2. 2024
v Kulturním domě v Jirnech od 15.00 hod. 

Csik, předseda a Pilátová, jednatelka
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ÚVALSKÝ�KLUB�DŮCHODCŮ�HLÁSÍ
23. 11. byl náš klub na krásném zájez-
du na zámku Sychrov, zcela naplně-
ný autobus a spokojení senioři, co se 
usmívají na fotce před zámkem, jsou 
toho dokladem. 

V roce 2024 se pokusíme o zorgani-
zování celkem 3 zájezdů, jeden bude 
na jaře, druhý před prázdninami  
a třetí si necháme na brzký podzim. 
Určitě se pokusíme jít po stopách 
Santiniho, navštívíme např. klášter  
v Plasech, kde najdeme mimo jiné toči-
té schodiště. V roce 2023 uplynulo 300 
let od úmrtí Jana Blažeje Santini-Aiche-
la (1677–1723), českého architekta ital-
ského původu působícího v Čechách  
na Moravě v první čtvrtině 18. století.  

Architekta s výjimečným postavením 
ve vývoji evropské barokní architektu-
ry. Autora se širokým rejstříkem rea-
lizovaných projektů, a to od klášterů, 
poutních míst, kostelů a kaplí přes 
šlechtické paláce nebo hospodářské 
dvory. Do nich vpisoval své znalosti 
historických souvislostí, číselné sym-
boliky, geometrie, prostoru nebo svět-
la (citován Národní památkový ústav).

29. 11. jsme tvořili (a skutečně sloveso  
s měkkým i na konci) vánoční dekorace. 

Buď to byly květináče s aranžovací 
vlhkou hmotou, která udrží po celý ad-
vent svěží a voňavé smrkové, jedlové 
a tisové větve. Nebo jsme tvořili ležící 
kreace a nakonec si udělali výstavku 
(viz foto).

Další schůzka je herní – 10. ledna  
a potom 24. 1. si zase promítneme 
nové díly Fimfárum.

●  Alena�Janurová

POZVÁNKA
na setkání (nejen) Úvalského klubu důchodců

středa 10. 1. 2024 od 14 hod. v sále DPS
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Za vánoční atmosférou vyrážíme na 
krásné výlety. A co takhle adventní ta-
juplný výlet? A co třeba na nějaký hrad? 
Vše v jednom jsme zažili na vánočních 
Starých hradech a dáváme tomuto vý-
letu velkou vánoční hvězdičku!

Kousek od Úval na děti čekal projekto-
vý den v šestajovické svíčkárně a na-
bitý vánoční program. Děti si vyráběly 
svíčky z ořechových skořápek, sypaly 
pro maminky voňavé koupelové sáčky 
a namáčely vánoční svíčky.

PŘEDVÁNOČNÍ�ŠKOLKA
Vánoce, Vánoce přicházejí (v době 
vydání už odešly :-)) a my jsme si 
je tak užívali, zažili jsme tolik dob-
rodružství, výletů, vystoupení, vá-
nočního tvoření, dílniček a zimní at-
mosféry, že se nám to na papír ani 
nevejde. Tak alespoň něco.

Na přelomu listopadu a prosince nám 
zima ukázala svou bílou tvář a my si 
mohli stavět sněhuláky, koulovat se, 
řádit na sněhu, bobovat a brázdit ten 
nejlepší svah na světě!

Rozsvícení vánočního stromečku měs-
ta Úvaly je nádhernou akcí, na kterou 
vždy ještě dlouho vzpomínáme. Před-
chází jí sice moře příprav – nazkoušet 
vystoupení, vymyslet a  vytvořit ty nej-
krásnější vánoční výrobky do našeho 
stánku a hlavně doufat, že nám naši 
zpěváci neonemocní. Všechno ale vyšlo 
na jedničku – počasí navodilo krásnou 
zimní atmosféru, děti nezapomněly je-
diné slovíčko, rodiče se hrdě usmívali  
a občas jsme zahlédli i slzičku dojetí –  
a o tom to je. My jsme byli také dojati, 
protože jsme v našem stánku pro děti 
získali přes 20.000 Kč, což jsme oprav-
du nečekali a moc všem dárcům děku-
jeme!

Za dětmi zavítala 5. 12. i velmi vzácná 
nebeská návštěva. Samotný Mikuláš, 
andílek a neposední čertíci. A návště-
va to byla moc milá, veselá, nikdo se 
nemusel bát a za hezkou básničku děti 
dostaly od Mikuláše sladký balíček. 
Tak, jak se na štědrého Mikuláše patří.
   

   
Nejkrásnější vánoční podvečery jsou 
ty, které jsme strávili se svými dětmi. 
A třeba při tvoření adventního věnce. 
Stejně jako děti, rodiče a učitelky ve 
třídě Berušky. Krásné vánoční setkání, 
při kterém nelze ani určit, koho to bavi-
lo více! A další setkání na všechny děti  
a jejich maminky a tatínky čekalo na 
vánočních besídkách jejich tříd.

Naše školka se pravidelně zapojuje do 
nejrůznějších charitativních projektů 
a učíme děti, že pomoc potřebným je 
důležitá. Někdy formou dárku, jindy 
milým slovem a časem, který druhému 
věnujeme. O Vánocích jsem mysleli na 
děti s projektem “Krabice od bot, na 
zvířátka v útulku Haryk, pro které jsme 
uspořádali sbírku, na seniory v domo-
vě důchodců v Lysé nad Labem, pro 
které jsme vyráběli dárečky, a na naše 
úvalské seniory, pro které jsme si při-
pravili milé vánoční vystoupení  a my 
s dětmi věříme, že je potěší a vykouzlí 
jim vánoční úsměv na tváři.
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Krabice od bot

Dárečky do Lysé nad Labem

A kde se také dozvíte spoustu zají-
mavého o vánočních zvycích? Určitě v 
knihovně, a nejlépe v té naší Městské 
knihovně Úvaly. 

Děti ze třídy Jablíčka se tam vydaly, 
protože tam na ně čekala milá paní 
knihovnice Kateřina Werkman a příběh 
“Jak kapr poprvé uviděl prskavky”. Po-
vídali si společně o knihách, knihovně, 
zahráli jsme si divadlo, smáli se na celé 
kolo a nakonec vyráběli přáníčko pro 
potěšení někoho blízkého. 

A co by to bylo za návštěvu knihovny, 
kdybychom si nepůjčili nějaké báječné 
pohádky a příběhy k odpolednímu od-
počinku.

●  Jana Hájková,  
ředitelka MŠ
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VICTORIA�SCHOOL�–�
ŠKOLA,�KDE�SE� 
UČENÍ�STÁVÁ� 
DOBRODRUŽSTVÍM

Dovolte nám představit místo, kde vaše 
dítě může růst a učit se v prostředí, kte-
ré podporuje kreativitu, inovace a me-
zinárodní spolupráci. Místo, kde každý 
jednotlivec dostane dostatek pozornosti 
a podpory pro svůj osobní rozvoj. Mís-

to, kde se základy vzdělání kombinují s moderními přístupy  
k výuce. To vše a mnohem více nabízí Victoria School, devíti-
letá soukromá česko-anglická základní škola v Praze Klánovi-
cích.

Victoria School není jen obyčejná škola. Je to škola, kde je po-
zornost věnována každému jednotlivému žákovi, a to i díky 
malému počtu dětí ve třídě (maximálně 18 žáků). 

Efektivní a intenzivní výuka angličtiny probíhá již od první třídy 
ve skupinkách s maximálně devíti žáky. Vyučujícími jsou kvalit-
ní zahraniční pedagogové, kteří využívají moderní technologie 
a inovativní přístupy k výuce. 

Učení v lese je další naší specialitou. Využíváme blízkost Kláno-
vického lesa k pravidelnému učení v přírodě, které je založeno 
na mezinárodním programu Les ve škole a Učíme se venku.  

V praxi to znamená, že prvostupňové děti tráví v Klánovickém 
lese celé jedno dopoledne v týdnu. Učení venku nabízí řadu 
příležitostí. Žáci se učí v reálném prostředí a získané zkuše-
nosti a dovednosti si pak lépe zapamatují. Pobyt v lese nejen 
podporuje fyzickou aktivitu, ale také poskytuje ideální rámec 
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Po dlouhé době mají Úvaly mužstvo mladšího doros-
tu, hrající okresní přebor. Mužstvo vstupovalo do soutěže  
s obavami, ale kluci se statečně prali s věkovým handicapem 
a jsou aktuálně na 10. místě. 

Mladší žáci se v podzimní části soutěže též s velkým věko-
vým handicapem umístili na krásném třetím místě okresu  
a v jarní části díky vynikajícím výsledkům přejdou do skupiny 
ELITE.

A mužstvo hrající I.A třídu příjemně překvapilo a přezimuje 
na 1. místě. Do mužstva se podařilo zapracovat nové hráče, 
kteří přišli v letním přestupovém okně a díky širšímu kádru 
se podařilo elegantně proplout podzimem až na čelo tabulky. 

B mužstvo hrající 3. třídu přezimuje na 10. místě. Po špat-
ném začátku, kdy jsme počítali samé porážky, se mužstvo 
zvedlo a doufáme, že se kluci dají přes zimu dohromady, ne-
boť je jejich povinností hrát ve vyšších patrech tabulky.

PODZIMNÍ�FOTBALOVÁ�SEZONA�2023�A�JEJÍ�
ZHODNOCENÍ

pro rozvoj sociálních dovedností a týmové spolupráce, čímž 
napomáhá k utváření pevného kolektivu.

Victoria School je také zapojena do mezinárodního vzdělávací 
programu EU Erasmus+, který podporuje mezinárodní spo-
lupráci a výjezdy do zahraničí. Naši učitelé tak jezdí do škol  
v Německu, Holandsku, Estonsku nebo Španělsku na tzv. stí-
nování výuky a další vzdělávací kurzy v zahraničí. Nově získané 
zkušenosti ze zahraničí pak následně přispívají k obohacení  
a zkvalitnění jejich výuky. 

Žáci „Victorky“ se pravidelně účastní výměnných pobytů se ško-
lami ve Španělsku a Estonsku. V rámci těchto pobytů mají mož-

nost aktivně využít svých znalostí anglického jazyka, zažít týden 
v jiném kulturním prostředí a hlavně získat zážitky na celý život. 

Přijďte na Den otevřených dveří do Victoria School, který se 
koná 29. února 2024, a přesvědčte se na vlastní oči o našem 
přístupu k výuce. Zaregistrovat se můžete na našich webo-
vých stránkách www.victoria-school.cz 

Těšíme se na vás a na možnost ukázat vám, jak může vypadat 
školní vzdělávání v 21. století. 

●  Team�Victoria�School
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V roce 2023 jsme stabilizovali zázemí pro mládež, což je 
důležitá priorita oddílu, nejen materiálně, ale především 
díky stabilnímu personálnímu obsazení, tedy trenérské-
mu zázemí.

V současnosti máme kategorie MINISTAR, mladší příprav-
ku a starší přípravku. Spolu s mladšími žáky a mladším do-
rostem u nás nyní vychováváme k fotbalu a sportu cca 120 
dětí.

Velké poděkování patří všem mládežnickým trenérům – 
Lucii Hájkové a pánům Daníčkovi, Kabelkovi, Bílkovi, Majry-
chovi, Horákovi, Procházkovi, Černému, Fuchsovi, Syrůčkovi 
a Oklešťkovi. Je to bezpočet hodin na hřišti i mimo něj, vše ve 
svém volném čase, VELKÉ DÍKY.

O druhém adventním víkendu SK Úvaly organizoval  
a hostil dva turnaje - turnaj starších přípravek a turnaj 
hráčů nad 35 let, tedy gardy. Turnaje byly pod záštitou  
a podporou města Úvaly.

Turnaj starší přípravky 10. 12. – účastníci – SK Úvaly A, B 
mužstva, Škvorec, Tuklaty, Přišimasy. První místo obsadilo 
naše mužstvo starší přípravka SK Úvaly A. Tato událost 

byla nejen skvělou příležitostí pro mladé fotbalisty prokázat 
své dovednosti, ale také příležitostí pro celou komunitu se-
jít se, podporovat a oslavovat společně vánoční období. Celý 
den na umělé trávě v areálu našeho klubu rezonoval hlasitý-
mi výkřiky radosti, skvělými zápasy a fair play. Na slavnost-
ním vyhlášení vítězů měla tu čest předat ceny a poháry paní 
starostka Markéta Rydvalová. Děkujeme.

V sobotu 9. 12. se na hřišti v Pařezině odehrál tradiční tur-
naj Starých gard O pohár místostarosty města Úval. Při-
hlášeno bylo 6 družstev. SK Úvaly, UTS Vršovice, Sokol Škvo-

rec, Sokol Vyšehořovice, Slavoj Praha a AFK Nehvizdy. Pohár 
je putovní. Jak se už v posledních letech stalo „tradicí“. Vítě-
zem se stalo mužstvo UTS Vršovice, krásné druhé místo patří 
nestárnoucímu týmu SK Úvaly – gratulujeme!!!

Závěrem chci popřát všem příznivcům a fandům fotbalu SK 
Úval vše nej do nového roku, hlavně zdravíčko a těšíme se na 
setkávání v jarní sezoně 2024 v našem areálu.

A ještě úplně nakonec velké  poděkování Mirkovi Černému, 
správci areálu, za udržování ploch, přípravu zápasů a zázemí. 

Díky moc! 

●  Za SK Úvaly Ing. Daniel Rais a Mgr. Petr Němec

vou, Ferencovou  
a Soukupovou). 
V individuálních dis-
ciplínách se nám 
dařilo především  
v kata. Sára Ko-
nečná obsadila  
v juniorkách skvělé  
6. místo, Tomáš 
Tříska po podzim-
ních zdravotních pe-
ripetiích si došel pro 
výborné kadetské 
3. místo a nejcen-
nější kov vybojoval  
v kadetech Richard 
Vašek. Úvalský 
tým přivezl celkem  
6 cenných kovů! 

Všem závodníkům 
děkujeme za vzornou reprezentaci České 
republiky, města Úvaly i klubu. 

MISTROVSTVÍ�EVROPY�ESKA�2023�ŠPANĚLSKO�
–�SAN�FERNANDO�A�ÚVALŠTÍ�REPREZENTANTI
O prvním prosincovém víkendu se ve 
španělském San Fernandu uskutečnil ev-
ropský šampionát ESKA (European Sho-
tokan Karate Association), kterého se 
zúčastnila i reprezentace Českého svazu 
karate JKA, v jejích řadách nechyběli ani 
úvalští karatisté: Gábi Mastná, Kája Kyt-
ková, Anežka Vrbenská, Sárka Konečná, 
Adam Janík, Ríša Vašek, Tom Tříska, On-
dra Charvát a Filip Konečný.  Jednalo se 
o jejich poslední soutěž sezony, a přes-
tože se v týmu už občas začala objevo-
vat únava, borci podali skvělé výkony.  

V týmových soutěžích se podařilo kata 
týmů dívek juniorek, ve složení Kytková, 
Konečná a Mastná, i chlapců juniorů,  
v sestavě Tříska, Vašek a Charvát, shod-
ně obsadit 3. místa. Adam Janík v ku-
mite týmech kadetů (společně s Havlí-
kem, Petržílkem a Hovorkou) získal 2. 
místo a stejně tak i Anežka Vrbenská v 
kumite juniorkách (společně s Čado-

●  Mgr.�Jana�Konečná,� 
předsedkyně klubu 



Co máme za sebou?

První florbalový kroužek jsme otevře-
li v Psárech v roce 2016 a postupně se 
rozšiřovali do dalších obcí v okolí Prahy 
i do několika pražských škol. Letos jsme 
poprvé otevřeli i kroužek v Úvalech.  
V současnosti máme otevřených přes 
sto kurzů ve 27 lokalitách především v 
 Praze a Středočeském kraji. 

O druhé adventní neděli pořádal náš 
klub tradiční vánoční turnaj určený pro 
naši členskou základnu od bílých pás-
ků po zkušené dětské závodníky. Sou-
těž se konala v házenkářské hale So-
kola Úvaly, byla rozdělena na věkové  
a výkonnostní kategorie a zúčastnilo se 
jí na 60 sportovců. Pro mnohé z nich se 
jednalo o první soutěž karate v životě. 
Jen na uvědomění: není vůbec jednodu-
ché si stoupnout doprostřed velké haly 
a zacvičit se všemi správnými atributy  
v plné koncentraci. Děti to zvládly skvěle! 

Nejcennější zlaté kovy získali: Stefan 
Stejari (kata mini žáci a žákyně 9.–10. 
kyu), Hugo Matěja (kumite mini žáci 
9.–10. kyu), Veronika Paterová (kumite 
mini žákyně 9.–10. kyu), Eduard Keblú-
šek (kata mini žáci a žákyně 8.–7. kyu), 
Marek Bezecný (kumite mini žáci 8.–7. 
kyu), Viktorie Mašková (kumite mini 
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žákyně 8.–7. kyu), Marek Houška (kata  
a kumite mladší žáci a žákyně 9.–7. 
kyu), Matěj Štefl (kata mladší žáci a žá-
kyně 6.–4. kyu), Josef Voseček (kumite 
mladší žáci 6.–4. kyu), Martin Vysušil 
(kata a kumite starší žáci karate pro 
život), Vojtěch Šebela (kata starší žáci  
a žákyně 6.–4. kyu) a Petr Merxbauer 
(kumite starší žáci 6.–4. kyu). U spor-
tovců je velmi pozitivně hodnocena 
všestrannost. 

V karate se projevuje ovládáním obou 
soutěžních disciplín kata a kumite  
a v soutěžích je nazývána kombinace. 
Držiteli letošních kombinací se sta-
li: Eda Keblúšek (mini žáci 8.–7. kyu), 
Marek Houška (mladší žáci 9.–7. kyu), 
Matěj Štefl (mladší žáci 6.–4. kyu), Mar-

VÁNOČNÍ�TURNAJ�KARATE�SPORT�ÚVALY�2023
tin Vysušil (starší žáci karate pro život)  
a Vojtěch Šebela (starší žáci 6.–4.kyu).

Vánoční atmosféru podtrhávala klubo-
vá soudržnost. Na celém turnaji se po-
dílelo velké množství našich aktivních 
členů, rodičů a fandů. Moc VŠEM děkuji 
za pomoc, bez vás by se tento turnaj ne-
mohl uskutečnit. Velké poděkování patří  

i stálým podporovatelům klubu: Národ-
ní sportovní agentuře a městu Úvaly, 
jejichž podpory si velmi vážíme. Zvláštní 
poděkování patří i místostarostovi měs-
ta Úval Miloši Ulrichovi, který nejen pře-
dal ocenění nejlepším závodníkům, ale 
po celé odpoledne působil jako aktivní 
rozhodčí. Moc děkujeme.

●  Mgr.�Jana�Konečná,� 
předsedkyně Sport Úvaly, z.s.

Sport Academy od letošního školního 
roku rozšířila svou působnost i do Úval, 
dovolte nám nyní naši akademii krátce 
představit a ukázat, co můžeme holkám 
a klukům z Úval nabídnout. 

Kdo jsme?

Jsme organizace, která se už sedm let 
stará o smysluplné trávení volného času 
od předškoláků až po žáky devátých tříd. 
Mezi naše aktivity patří jak sport (Sport 
Academy), tak edukativní kroužky, které 
spadají pod hlavičku Fun Academy. Na-
ším hlavním cílem je rozvinout nadšení 
dětí k dané aktivitě, edukace, budování 
přátelského kolektivu a nastavení hod-
not potřebných pro život. 

Kromě pravidelných volnočasových ak-
tivit pořádáme také sportovní turnaje, 
prázdninové kempy nebo vzdělávací 
školení a semináře pro rodiče.

SPORT�ACADEMY�NABÍZÍ�SPORTOVNÍ� 
TRÉNINKY,�TURNAJE�I�KEMPY.� 
OD�LETOŠKA�NOVĚ�I�V�ÚVALECH!�

Jaká je současnost naší akademie?

Sport Academy už dávno není jen o flor-
bale, v současné době nabízíme i trénin-
ky fotbalu, volejbalu, basketbalu, šipek 
i dalších sportovních a volnočasových 
aktivit. 

Kromě toho každoročně pořádáme čty-
ři až pět florbalových turnajů, na kte-
rých se v hale Na Fialce v Říčanech či  
v Dolních Břežanech setkávají a utkávají 
účastníci našich florbalových tréninků  
z různých lokalit. 

Léto je pak v naší akademii plné letních 
příměstských kempů od všeobecně 
sportovních, přes šipkový či horolezecký 
až po ten pro předškoláky. Jejich kom-
pletní přehled i možnost přihlášení na-
leznete na webu https://funacademy.cz/
camp/.
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Jak funguje Sport Academy v Úva-
lech?

V Úvalech aktuálně nabízíme tréninky 
florbalu na místní základní škole. V pon-
dělí od 17:15 do 18:15 pro starší školá-

Těšíme se, že se s úvalskými mladými 
sportovci budeme potkávat i nadále na 
turnajích, letních kempech a budeme 
moc rádi, když se vaše ratolesti stanou 
součástí naší akademie!

ky od čtvrté do šesté třídy a v úterý od 
16:00 do 17:00 pro ty mladší od první 
do třetí třídy. Od pololetí stále nabízíme 
možnost se do našich tréninkových sku-
pin přidat, přehled tréninků najdete na 
https://funacademy.cz/krouzky/.

Holky a kluci z Úval se zároveň v letošním 
školním roce zúčastnili už dvou florba-
lových turnajů Floorball Academy Tour  
a nevedli si vůbec zle. Ten první listopa-
dový v mladší kategorii ve společném 
týmu se škvoreckými vyhráli. Na pro-
sincovém pro změnu ve starší kategorii 
obsadili ve stejném spojení stříbrnou 
pozici.

Titulek nelže, nezahálejí už 54. sezonu  
v řadě. V té předchozí si naše celky 
vedly následovně: áčkový tým obsadil  
v nejvyšší okresní soutěži výborné 2. mís-
to, béčko naprosto  suverénně ovládlo 
2. třídu a zaslouženě postoupilo z první 

příčky mezi okresní elitu. Pod hlavičkou 
„C“ bojovalo v této soutěži rovněž naše 
další družstvo. Připsalo si na konto cel-
kové 10. pořadí a druhou třídu udrželo. 
Byl to i cíl tohoto týmu. Náš poslední zá-
stupce, družstvo „D“, startoval ve 3. třídě, 
ve které se umístil na velice solidním 5. 
místě.

Sezonu jsme zakončili na přelomu dub-
na a května naším tradičním sportov-
ním, ale i turistickým soustředěním  
v šumavském Zdíkově.

Mistrovské soutěže ve stolním tenisu 
mají přes letní období relativní oddych. 
Kromě tréninků vyplnila část našich hrá-
čů tento mezičas i četnými společnými 
cyklovýlety po okolí Úval. 
 
V září, těsně před dalším ročníkem, kte-
rý vždy startuje v říjnu, jsme uspořádali 
naše druhé, tentokrát přípravné, sou-

středění. Oproti tomu prvnímu se konalo 
na úplně opačném konci republiky. Zaví-
tali jsme do Broumova. Tam jsme dvou-
fázově potrénovali a na závěr sehráli 
přátelské utkání s místními borci. Došlo 
rovněž  i na prohlídku města a jeho okolí.

V říjnu, jak již 
bylo avizo-
váno, začala 
další sezona 
mistrovských 
soutěží okres-
ního přeboru 
P r a h a - v ý -
chod. Po ně-
kolika letech 
máme v nej-
vyšší třídě 
opět dva ve-
lice kvalitní 
týmy. Áčko 
zatím drží 2. 
pozici, s vidi-

nou celou soutěž vyhrát, béčko je na li-
chotivém pátém místě. Po reorganizaci 
postoupil náš tým D do druhé třídy a je 
tedy spolu s družstvem C ve stejné sku-
pině. Cílem céčka je konečné umístění 
v lepší polovině tabulky (zatím se daří), 
déčka – udržet se (to už trochu míň). Jak

ÚVALSKÉ�PÁLKY�NEZAHÁLEJÍ…
se to kterému z týmů povede, uvidíme 
koncem března, kdy soutěže končí.

Naší tzv. „pojistkou“ do budoucna je mla-
dá generace. Té se dvakrát týdně věnu-
jeme na trénincích probíhajících ve škol-
ní tělocvičně. Talentovanější žáci brázdí 
turnaje a různé stolně tenisové soutěže  
v rámci našeho okresu i kraje. Tam zís-
kávají další zkušenosti s neokoukaný-
mi hráči. Velice dobře si vedlo na turnaji  
v Odolene Vodě naše tříčlenné družstvo 
ve složení Antonín Koch, Andrea Svobo-
dová a Milan Rybář. Tento tým vybojo-
val ve velice vyrovnaných soubojích pěk-
né 3. místo, když vítězství mu uniklo jen  
o vlásek. Dalších úspěchů dosáhli naši dva 
žáci na turnaji v Praze-Ďáblicích. Milan Rybář 
vybojoval ve své kategorii bronzovou medaili 
a Andrea Svobodová, ze dvaceti startujících, 
skončila na krásném osmém místě.

Konec roku 2023 uzavřely již dva tradič-
ní  vánoční turnaje. Žákovský ovládl Aleš 
Kebort, stříbro získal Filip Kadeřábek, na 
třetím místě se umístil Daniel Rozhon. 
Výsledky dospělých nebyly do konce uzá-
věrky Života Úval známy.

●  Za�Sportovní�klub�stolního�tenisu
Karel�Šochman

Vánočního turnaje se zúčastnilo 12 našich žáků

Medailisté vánočního turnaje žáků: Daniel Rozhon, Aleš Kebort, Filip Kadeřábek
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V sobotu 9.–10. prosince proběhl v teni-
sové hale v Úvalech turnaj starších žáků, 
kterého se zúčastnilo 15 hráčů z různých 
koutů České republiky.

Vůbec poprvé se turnaje starších žáků zú-
častnili i 4 domácí borci (Alex Beyer, Kryš-
tof Mikulka, Matyáš Netušil a Daniel Zajíc), 
kteří získávali první zkušenosti se závod-
ním tenisem v kategorii starších žáků. 

Turnaj proběhl v přátelské atmosféře 
a k jeho hladkému průběhu významně 
přispěl pan Milan Těšík, v roli hlavního 
rozhodčího, za což mu patří velký dík.

První místo ve dvouhře získal Daniel Čer-
ník (LTK Liberec) výhrou nad Janem Ko-
dešem (LTC Modřany), vnukem slavného 
českého tenisty Jana Kodeše, který vyhrál 
v roce 1973 Wimbledon. Třetí místo ob-
sadili Matěj Masopust (LTC Beroun) a Ja-
kub Novotný (LTC Pardubice).

První místo ve čtyřhře získal domácí od-
chovanec Tobiáš Martinovský (I. ČLTK 
Praha) spolu s Matějem Masopustem 
(LTC Beroun). Druhé místo obsadili Da-
niel Černík (LTK Liberec) s Janem Kode-
šem (LTC Modřany). Na třetích místech 

se umístili Václav Žemla (TK Čelákovice) 
s Jonášem Dvořákem (TK Neridé) a Jakub 
Novotný (LTC Pardubice) se Sebastiánem 
Urbanem (TK Havlíčkův Brod).

TURNAJ�STARŠÍCH�ŽÁKŮ�V�TENISE

Vítězům gratulujeme a všem hráčům 
přejeme hodně úspěchů v jejich další te-
nisové kariéře. 

●  Jitka�Martinovská

Finalisté dvouhry Finalisté čtyřhry

Navždy jsme se rozloučili: 

Helena Černá 

Všem pozůstalým vyslovujeme upřímnou 
soustrast.

LEDEN�2024
∫ Již nelze zveřejňovat v „Životě Úval“ jména 

narozených dětí, životní jubilea a jména 
zemřelých v rubrice Společenská kronika. 
Uvést jméno a příjmení je možné pouze 
s  písemným souhlasem dotčené osoby, 
případně jejího zákonného zástupce. 

V  případě zájmu o zveřejnění se obraťte 
na správní odbor MěÚ Úvaly, na email 
marie.cerna@mestouvaly.cz nebo tel.  
281 091 528, mobil 723 929 928. 

●  Marie�Černá,�matrikářka

    

POZNÁVÁTE. . .POZNÁVÁTE. . .
V roce 2007 se zpracovával pasport městských ulic a cest, do ar-
chivu se však dostaly jen fotografie bez jejich názvu. Mnoho z 
nich lze poznat na první pohled i po 15 letech, i když leckdy řád-
ně opravené nebo také ne. Bohužel téměř třetina je pro určení 
pěkným oříškem, pokud člověk v ulici nebydlí nebo neměl šanci 
ji projít. Obracíme se proto na vás. Kdo pozná „svoji“ ulici či scho-
dy, tak prosíme napište, zavolejte nebo dejte vědět v podatelně.

●  Děkuje�alena.janurova@centrum.cz

    

SPOLEČENSKÁ�KRONIKASPOLEČENSKÁ�KRONIKA
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Díky opravdovému přátelství pana 
Jiřího Štorka jsem se dozvěděla, že  
v Úvalech se nezapomíná... Děkuji za 
krásnou vzpomínku na pana režiséra 
Olega Reifa k jeho nedožitým 95. naro-
zeninám panu Vladislavu Procházkovi  
i vám všem čtenářům (ŽÚ 9/23).

Dovolte mi, abych se vrátila ve vzpo-
mínce do podzimního období roku 
2011. Dokončovala jsem ještě poslední 
úpravy na knize „Oleg Reif a jeho hvěz-
dy“. Tehdy jsem ještě netušila, že se mu 
v Úvalech chystá veliká pocta – pamětní 
deska na budově, jak on sám říkal s lás-
kou, „úvalského nádražíčka”.

Do epilogu jeho knihy jsem napsala 
první větu: “Ještě je stále krásná pod-
zimní kytice od nadšeného publika  
v Úvalech u Prahy… Bohužel ten, jemuž 
patřila, již není mezi námi. Do posled-
ních chvil rozdával radost, jak by to jistě 
potvrdili právě již zmiňovaní obyvatelé 
Úval, kteří si teprve v poslední době na-
šli svého slavného rodáka…“

Jeho maminka sem totiž jezdila vlakem 
na návštěvu za jeho tatínkem – ruským 
emigrantem, který i se svými rodiči hle-
dal po roce 1918 naději na nový život 
v masarykovsko-demokratickém Čes-
koslovensku. A tak 29. září 1928 – jak 
on sám napsal poeticky – zakroužil bílý 
pták zvaný čáp nad malým nádražíč-
kem v Úvalech u Prahy a vložil do klína 
jisté paní Marii Reifové malý uzlíček, 
o kterém každý říkal během té kruté 
zimy: „Ten se jara nedožije!”

Položila jsem si tehdy při psaní otázku: 
„Co je větší hrdinství: položit život v boji 
nebo žít naplno s handicapem?“

Pan Oleg Reif dokázal to druhé ….

Uvědomuji si a nejsem sama, že dokud 
žije v našich myslích, nezemřel. Toho 
jste i vy dokladem!

Ale my, pamětníci stárneme...

Spolu se jmenovanými ve vzpomínko-

OLEG�REIF�–�PODĚKOVÁNÍ�ZA�VZPOMÍNKU
vém článku pana Vladislava Procházky 
a ještě dalšími osobnostmi napříč celou 
republikou jsme chtěli podat svědectví. 
Svědectví o znamenitém vypravěči, kte-
rý téměř do konce života rozdával opti-
mismus a naději nám klesajícím.

V září 2023 měla být schůzka v Praze 
na Kavčích horách k televiznímu pro-
jektu „Oleg Reif“, který byl připraven. 
Spolu se scénářem a pod režijním do-
hledem pana Andreje Barly (vynika-
jícího kameramana, dokumentaristy  
a fotografa). Vše bez jakéhokoli náro-
ku na honorář. 

Přišel však 6. říjen 2023. Novým vede-
ním ČT bylo telefonicky oznámeno, že 
byla dána přednost jinému projektu.
 
PF  2024 a pevné zdraví všem čtenářům 
přeje  

●  PaedDr.�Marie�Havlíková,�Ph.D.,����������
                    partnerka a spolupracovnice 

p. Olega Reifa

    

FOTOGRAFIE �ÚVALSKÝCH�OBČANŮFOTOGRAFIE �ÚVALSKÝCH�OBČANŮ
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INZERCEINZERCE

Kácení a řez stromů stromolezeckou technikou, frézování pařezů. Řez živých plotů. tel.: 606527091

Dne 3.ledna uplyne druhý smutný rok, co navždy odešel můj milovaný syn Jaroslav Procházka  Dne 3.ledna uplyne druhý smutný rok, co navždy odešel můj milovaný syn Jaroslav Procházka  
(Metal). Kamarádi a přátelé Járy, vzpomeňte se mnou.(Metal). Kamarádi a přátelé Járy, vzpomeňte se mnou.

Jaroušku, s velkou láskou a bolestí v srdci na tebe v slzách vzpomíná maminka Jaroušku, s velkou láskou a bolestí v srdci na tebe v slzách vzpomíná maminka 

KOMINICTVÍ NĚMEC – čištění, revize, opravy. Telefon 775 132 921

ZAJIŠŤUJEME CELOSVĚTOVOU 
LETECKOU,
NÁMOŘNÍ, 
A ŽELEZNIČNÍ 
PŘEPRAVU ZÁSILEK 

www.star-shipping.cz

STAR SHIPPING a.s.
Na Sychrově 975/8
101 00 Praha 10
info@star-shipping.cz
www.star-shipping.cz

Podmínky a ceny inzerce pro časopis Život Úval
Rozměry časopisu: před ořezem 216x303 mm, po ořezu 210x297 mm Rozměry zrcadla: 190x262 mm

1/1 strany (zrcadlo)
190x262 mm
1/1 na spad
210x297 mm

1/2 strany
90x262 mm

1/2 strany
190x128 mm

1/4 strany
90x128 mm

1/3 strany
59x262 mm

1/3 strany
190x87 mm

1/8 strany
90x61 mm

Rozměry inzertních stran: šířka x výška v milimetrech

Dodané inzeráty musí mít tiskovou kvalitu - 300 dpi, formát *.pdf nebo jednotlivé komponenty - logo (*.eps, 
*.tif, *.jpg), obrázky (*.eps, *.tif, *.jpg), texty (*.txt, *.doc) - v elektronické podobě. Inzeráty budou přijímány 
pouze podle formátů uvedených výše.

Ceník inzerce:
1/1	 	 3	900	Kč
1/1	v	textové	části	 7	800	Kč
1/2	 	 1	950	Kč
1/3	 	 1	500	Kč

1/4	 								1	100	Kč
1/8	 											830	Kč
3.	str.	obálky					4	200	Kč
4.	str.	obálky					5	500	Kč

soukromá	(do	120	znaků)	 140	Kč
soukromá	(120–360	znaků)	 285	Kč
komerční	(do	120	znaků)	 280	Kč
komerční	(120–360	znaků)	 570	Kč

zvýraznění	rámečkem	+	50	%
tučný	nadpis	 						+	30	%

Řádková	inzerce:

	Ceny	jsou	uvedeny	bez	21%	DPH.
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Kácení stromů a odvoz větví 
TEL.: 774 520 282

Petružálek a synové, s.r.o.
Odvoz stavebního odpadu, sutě, zeminy
Písky, štěrky, recyklát, tříděná zemina

Zemní a výkopové práce
Praha 9 – Běchovice / Český Brod 

mobil: 603 242 142 
info@sute-pisky.cz 
www.sute-pisky.cz

POHŘEBNÍ SLUŽBA
Jan Žížala s.r.o.

Firma:
po – pá  7.30 – 15.30

282 01 Český Brod, Husovo nám. 16
321 662 488, 605 977 191,

773 782 479
e-mail: pohrebnictvi-zizala@seznam.cz

Pohřební ústav
Pavel Kos
602 221 511, 321 622 615

Český Brod  
Nám. Arnošta z Pardubic 1384
www.pohrebnisluzbykos.cz

Albra	-	distribuce	učebnic
přijme	řidiče,	jedná	se	o	pracovní	místo	

vymezené	Úřadem	práce	určené	pro	osoby	
pobírající	invalidní	důchod	
–	jsme	chráněná	dílna.

Vhodné	pro	osoby	se	zdravotním	postižením	
1.–3.	stupně.	

Pracovní	doba	6,30	-	15.00	hodin,	na	HPP.	
Nástup	možný	ihned.

Požadavky	řidičský	průkaz	skupiny	B	s	praxí.

V	případě	zájmu	volejte:	606	313	051,
Ing.	Petr	Dupal

Adresa:	Albra,	Havlíčkova	197,	Úvaly
www.albra.cz

Kominictví Mičkal – sídlo Úvaly
Tel.: 604 490 886

Web: www.kominiknapohodu.cz
Kompletní kominické služby

Do provozu sběrných surovin v Úvalech 
hledáme pomocnou sílu na pozici dělník. 
Poloviční úvazek po zapracování trvalý  

poměr – příspěvek na dopravu, možnost 
přesčasů. Info na tel. 722948702

Pronajmeme skladovací kontejner 
76m3 objem. 

Rozměry 12 x 2,4 x 2,7m.
Ideální pro firmy, živnostníky, 

ale i rodiny s přebytečnými věcmi 
okolo RD. Kontejner je uskladněný  

v areálu nedaleko Úval u Prahy  
s přístupem 24/7.  

Cena 4500,- Kč bez DPH/měsíc. 
Tel: 608773259 
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Doprava, zemní práce, demolice, úpravy zahrad
Stavební práce, výstavba inž. sítí, pokládka zámkové dlažby
Výstavba zahradního zavlažování, jezírek
Výstavba základových desek, hrubých staveb

AKCE:  Tříděná zemina zahradnÍ:                   150/t 
              Tříděná zemina zásypová:                    50/t
  RECYKLÁT: ŽIVIČNÝ       0/63     220/t
     BETONOVÝ  0/63     220/t 
     ŠTĚRKOVÝ  0/63     220/t

Prodej: štěrku, písku, kačírku, recyklátu
Tříděné zeminy, zahradního substrátu

www.jkstado.cz | jkstado@jkstado.cz | Fb: jkstado | Tel.: 724699655

Hodinový manžel

Praha a Praha Východ

www.handymancz.cz

info@handymancz.cz

+420 603 524 391
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≫  ŠIROKÝ SORTIMENT ZBOŽÍ
≫  ODBORNÉ PORADENSTVÍ
≫  SKVĚLÉ CENY

PLANEO.CZ

Doprava až domů 
a tisíce výdejních 
míst po celé ČR

Prodloužení 
záruky až  
o další 3 roky

Splátky s 0% 
navýšením

Jednoduché 
vrácení zboží 

TĚŠÍME SE NA VÁS DENNĚ OD 9.00 DO 20.00 HODIN NA ADRESE PRAŽSKÁ, 250 82 ÚVALY.  

NOVÁ PRODEJNA  
V ÚVALECH

U NÁS NAKOUPÍTE  
NEJEN ELEKTRO S RADOSTÍ




